

Mødedeltagere:

Ole (132)
Flemming (110)
Børge (116)
Erik (122)
Henning (114) ✓
Susanne (132)
Flemming (144)
Jette (110)
Stephen (118)
Ingrid (118)
Peter (126)
Jens (124)
Hanne (124)
Inger (120)
Jørgen (120)
Birte (114)
Birgit (134)
Bent (134)

Dagsorden

1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Godkendelse af referatet fra sidste år
4. Beretning fra bestyrelsen (Ole)
5. Forelæggelse af revideret regnskab (Peter)
6. Forslag fra bestyrelsen
7. Forslag fra medlemmerne
8. Forelæggelse af budget
9. Valg af medlemmer til bestyrelsen
10. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen
11. Valg af revisor
12. Eventuelt

ad pkt. 1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Henning, der blev valgt.

Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var indvarslet og blev afholdt i henhold til vedtægterne. Der blev ikke præsenteret nogen fuldmagter.

ad pkt. 2. Valg af referent

Bestyrelsen foreslog Klaus som referent, der blev valgt.

ad pkt. 3. Godkendelse af referatet fra sidste år

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.

ad pkt. 4. Beretning fra bestyrelsen

I bestyrelsen har vi brugt en hel del tid på skriftet "Vort kvarter".

Formålet med skriftet er dels at introducere nye naboer til vort kvarter, dels fastholde "de gamle" i erindringen om det vi alle sætter så stor pris på.

Bestyrelsen har besluttet ikke at sætte skriftet til afstemning, men foreslår at indholdet kan drøftes under punktet eventuelt.

Efter en sådan proces er det bestyrelsens håb, at medlemmerne til fælles bedste vil efterleve retningslinierne givet i "Vort kvarter".

Vanen tro har bestyrelsen holdt 3 bestyrelsesmøder i årets løb. Lige så traditionelle har vi været med vores arrangementer og sammenkomster, - her har vi haft glæde af:

- 1 Vores to havedage med tilhørende festmiddage
- 2 Vores samling til Sankt Hans med fælles-spisning og bål på marken
- 3 Et par formiddage i forsommeren med bekæmpelse af bjørneklo og gyldenris
- 4 En ekstra plantedag, hvor vi fik udskiftet de sidste ildtorn mod øst
- 5 Og en herlig finale med glædelig jul hos Irena og Børge

Af andre gøremål af praktisk art i foreningsregi har vi haft:

- 6 Haveudvalgets koordinering af indsatsen på havedagene.
- 7 Græsslåning på fællesarealer.
- 8 Naboovervågning i ferietiden.
- 9 Og sidst men ikke mindst festudvalgets indsats.

For alle disse planlægninger og aktiviteter skal vi takke:

- 10 Haveudvalget ved Flemming (144), Susanne (132), Dorte (136), Jens (124) og John (130).
- 11 Vi skal takke festudvalget ved Jette (110), Birte (114), Hanne (142), Sven (136) og mesterkokken Klaus (112), som vi er så glade for at have tilbage.
- 12 Vi skal sige tak til Børge (116) for at administrere græsslåningen.
- 13 Og endelig siger vi tak for Susannes (132) koordinering af naboovervågningen i Dalsø Park.

Skal vi give en hånd til Haveudvalget, Festudvalget, Græsadministratoren og koordinatoren for naboovervågningen.

Og til den egentlige beretning:

Her vil jeg starte med det sidste først – naboovervågningen:

Naboovervågningen er sat i system om sommeren, men som bekendt er tyve ikke sæsonarbejdere – de arbejder hele året.

Det har Louise & Flemming og Brit & John måtte sande her på det sidste, hvor de har været udsat for et utroligt frækt tyveri af udendørs PH-lamper, medens de sov i huset. En naboovervågning havde sandsynligvis ikke hindret tyveriet, men det er vigtigt, at alle medlemmerne får det at vide, når sådan noget sker – det vil skærpe alles agtpågivenhed i kvarteret.

Tilsvarende har Sven sidste år anmeldt observation af mistænkeligt adfærd til politiet – det drejede sig om en person, der fotograferede i kvarteret og forsvandt, da han så Sven var opmærksom på det.

I dag er det nemt at informere hurtigt og effektivt via mail-systemet, så fra bestyrelsens side skal der lyde en opfordring til, at bliver man

opmærksom på mistænkelig adfærd i kvarteret, så at advare naboer via mail-systemet.

Vi skal have afrundet beslutninger fra tidligere års generalforsamlinger:

Og starter med forrige års generalforsamling hvor vi har:

Ændring af beplantningen på det sydlige torv:

Sidste år kunne vi konstatere, at vestbedet med planter var fjernet.

I år kan vi konstatere, at der i stedet er kommet græs – så er det bare træet der mangler, og her er der truffet beslutning om, at det skal være et æbletræ.

En anden rest fra forrige år er ændring af randbeplantningen:

Sidst vi var samlet her, kunne jeg berette om udskiftning af den vestlige randbeplantning, der var sket med et rigtigt godt og tilfredsstillende resultat.

I år kan jeg fortælle, at succesen er fulgt op med udskiftning af randbeplantningen i den østlige del af foreningens område, - og med et lige så flot resultat.

Et par meget hyggelige dage med stort fremmøde – på et tidspunkt talte jeg 7 trillebørene i trafik frem og tilbage for at fordele barkflisen – et herligt syn!

Og igen skal vi huske, at nærmeste naboer sørger for tilstrækkeligt med vand til de nye planter.

Fra sidste års generalforsamling har vi:

Bestyrelsen skal undersøge mulighederne for samarbejde med nabogrundejer-foreningen:

Jeg har været i kontakt med nabogrundejerforeningens formand og aftalt, at vi samarbejder, hvor vi kan se fordele. De samarbejds muligheder der efterfølgende har været i spil er:

1. Samarbejde om snerydning på parkeringspladser og torve – som er i gang!
2. Naboforeningen har spurgt, om vi vil være med i en aftale om fælles spuling af brønde på stier og torve – her har vi sagt, at vi ikke er interesseret!

3. Vi har spurgt nabogrundejerforeningen, om de vil være med i en fælles henvendelse til kommunen om at få retableret "hajtænderne" på sidevejene i Dalsø Park – det ville de gerne, og henvendelsen er sendt.

Bestyrelsen pålægges at iværksætte en snerydningsordning:

Som før omtalt har vi iværksat en ordning i samarbejde med naboforeningen.

Generalforsamlingen forventer, at haveudvalget sørger for retningslinier for beskæring langs stien ved "Sørækken":

Haveudvalget satte fokus på beskæringen ved årets havedage.

Under orientering har vi:

Fra Søndersøgruppen:

Her kan jeg rapportere:

Vi blev orienteret om Plejeplan for Præstesøfredningen – om denne lidt senere.

Endvidere om forløbet af partnerskabsprojektet – også her, mere lidt senere.

Og som man måske har set, er pumpehuset nu fjernet, og der er etableret en lille dæmning, der adskiller paddehullet fra grøften, der forbinder de to søer.

Det, der mangler, er:

- 14 Hegnet skal fjernes
- 15 Brinkerne til paddehullet skal flades ud
- 16 Nogle træer mod vest skal fældes for at give sollys til paddehullet

Det man skaber er et vandhul med sit eget liv og hydrologi. Et vandhul, der er afskåret fra fiskene i Søndersø og Præstesø. Et vandhul, der kan få lov til at tørre ud i sensommeren, så man har det helt rigtige miljø for padder.

Københavns Energi havde sidste år accepteret at skære væltede træer ned i skoven vest for Søndersø, hvis de var til fare for trafikken

på stien igennem skoven. Det har Københavns Energi ikke fået gjort, men nu bliver manglen nok overhalet inden om af plejeplanen, - som vi vender tilbage til.

Kommunen orienterede endvidere om, at for at være på forkant med den kommende lov om Statslige Vand- og Naturplaner, hvor der bl.a. skal sættes mål for vandkvaliteten i Sønder sø, har kommunen bedt Fiskeøkologisk Laboratorium om at sammenfatte og konkludere på nogle eksisterende biologiske data.

Partnerskabsprojektet ved Sønder sø – bekæmpelse af Gyldenris og Bjørneklo:

Generelt har der ikke været det store fremmøde på bekæmpelsesaftenerne, men dem der mødte, havde det rigtig hyggeligt med pizzaer og drikkevarer som afslutning.

Hans Wernberg er omdrejningspunkt og "indpisker" i Partnerskabsprojektet, og det kan være lidt bekymrende at tænke på det videre forløb, når hans virke slutter her til efteråret 2009.

I partnerskabskredsen så man helst, at interessenter gjorde lige som os i grund-ejerforeningen – adoptere et område. Men det i sig selv er heller ikke let, for vi må erkende, at der ej heller hos os har været mange deltagende medlemmer, når vi har kaldt til kamp. Første gang i slutningen af juni var vi 4-5 stykker, der bekæmpede bjørneklo og anden gang i juli var det Erik og jeg, der med lånte leer fra kommunens materielgård skar gyldenris ned. Men vi er nød til at holde ved for at det nytter noget, - så vi fortsætter.

Senest har der her sidste onsdag været et orienteringsmøde på kommunens materielgård på Ny Vestergårdsvej.

Det var igen Tordenskjolds soldater. Ud over kredsen af partnere plus et par interesserede gæster fra nabokommunerne, var det kun Hanne & Ulrich (142) og Susanne & Ole (132), der deltog, - de fire har været med tidligere, så ingen nye ansigter ved mødet.

Fra mødet kan i øvrigt refereres:

- 17 Plancher med statusforløb viste gode bekæmpelsesresultater
- 18 Der udarbejdes liste med aktiviteter hver 14. dag fra d. 19. mar. til d. 01. okt.

19 Når listen foreligger, vil den blive rundsendt

Plejeplan for Præstesøfredningen

Jeg må erkende, at Plejeplan for Præstesøfredningen hørte jeg først om, på mit fremmøde i Søndersøgruppen her i efteråret. Men en spændende plan er det, som samtidigt viser, hvilke naturrigdomme vi er omgivet af.

Selve fredningen har været i høring og afsluttet med små ændringer ved Natur-klagenævnets afgørelse her i januar måned, og i kommunen forventer man, at - plejeplanen bliver politisk vedtaget i løbet af foråret.

Planen er delt i 3 områder:

Del 1: Præstesø med omgivelser over til stien ved industriområdet

Del 2: Området syd for Præstesø over til perimetervejen på flyvestationen

Del 3: Den syd/vestligste del af kystlinjen i Søndersø

Det umiddelbart mest synlige i planen bliver:

- 20 Slørende beplantning langs sti ved industriområdet – Anna Bodil foreslår eg
- 21 Granskoven vest for Søndersø fældes, - kun løvfældende træer forbliver
- 22 Der etableres et eller to fugletårne i Søndersø – det ene ved udløb af grøft. Jeg har foreslået, at der ryddes en kile på begge sider af grøft fra sti mod sø
- 23 Skilte i stil med skovdistriktets egne skilte - rød pæl med piktogrammer - jeg har foreslået skilte, der forbyder ridning
- 24 Og nærlæser man planen får man kendskab til:
 - Præstesøs bredder rummer flere kildevæld
 - I tilgrænsende område NV for del 1, - det tørre område, findes markfirben
 - I vandhullet hvor pumpehuset lå, er en bestand af grøn frø + evt. andre padder
 - Afgræsset overdrev syd for Præstesø er spredningskorridor for markfirben
 - Der er observeret levested for snoge tæt ved stig mod sandet SV for Præstesø
 - Der er observeret vinterhi for snoge tæt ved perimetervejen
 - På arealerne syd for Præstesø er observeret skovfirben
 - SV-del af Søndersø indeholder ellesump/pilekræt med flagspætte og nattegal
 - Endvidere indeholder disse områder også yngleplads for spidssnudet frø
 - Flere steder i planen står: Mink udryddes, så de er der tilsyneladende også
 - Søndersø er rasteområde for bl.a. vandfuglene skallesluger og fiskeørn

- Endvidere sjældne arter som pragtvandnymfe og stor kajserguldsmed
- Samt fiskene smelt og hork

Fil med plejeplanen kan bestilles ved henvendelse til bestyrelsen

Havedage og bekæmpelsesdage:

- 25 Årets havedage er fastlagt til lørdagene den 6. juni og 15. august
- 26 Bekæmpelse af bjørneklo vil foregå fredag den 5. juni
- 27 Bekæmpelse af gyldenris vil foregå lørdag den 20. juni

Det var bestyrelsens beretning – jeg har ikke mere.

Kommentarer til formandens beretning

- 28 Jørgen (120): Indhegningen omkring Præstesøen skal respekteres, grundet naturbeskyttelse. Man må dog fortsat gerne gå ned til fugletårnet
- 29 Jørgen (120): Hajtænder er en god ide, men disse kan ikke ses om vinteren. Ole (132) henviste til, at sådan er det de fleste steder, når der ikke er skiltning – og vi ønsker ikke skiltning.

Herefter blev formandens beretning godkendt med akklamation.

ad pkt. 5. Forelæggelse af revideret regnskab

Kassereren fremlagde revideret regnskab. Af overskuddet kan kr. 11.000,- henføres til intet forbrug på snerydning. Herefter blev det reviderede regnskab godkendt uden yderligere bemærkninger.

ad pkt. 6. Forslag fra bestyrelsen

Der var ikke fremsat forslag fra bestyrelsen

ad pkt. 7. Forslag fra medlemmerne

Der var ikke indkommet forslag fra medlemmerne

ad pkt. 8. Forelæggelse af budget for det kommende år

Bestyrelsen havde foreslået at kontingentet sættes ned til niveauet før 2008, da vi nu har en buffer i tilfælde af sne.

Jørgen (120), bemærkede at plæneklipperen er ved at være slidt ned. Jørgen foreslog endvidere, at der eventuelt burde investeres i en havetraktor for at lette arbejdet. Såfremt dette skal besluttes, skal der fremsættes forslag herom på næste generalforsamling.

Herefter blev budgettet godkendt uden yderligere bemærkninger.

ad pkt. 9. Valg af medlemmer til bestyrelsen

På valg Børge (116), Ole (132) og Flemming (144).

Alle blev genvalgt med akklamation.

ad pkt. 10. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen

På valg Jørgen (120) og Flemming (128). Begge genvalgt med akklamation.

ad pkt. 11. Valg af revisor

Hanne (124) blev foreslået og efterfølgende valgt med akklamation.

ad pkt. 12. Eventuelt

Festudvalg:

Birte (114), Hanne (142), Sven (136), Klaus (112)

Inger (120) og Jette (110) som suppleanter

Jette (110) modtog ikke genvalg men står til rådighed som suppleant.

Haveudvalget:

Susanne (132), Dorte (136), Flemming (144), Jens (124) og John (130)

Der er udsendt et notat vedr. TV i Søgården. Notatet konkluderer, at der ikke bør foretages ændringer på kort sigt. Tak til Erik (122).

Vort kvarter – Notatet blev positivt modtaget. Formålet med Vort kvarter er at introducere nye naboer til kvarteret, samt sikre fastholdelse af de værdier som er grundlaget for Søgården. Der var ros til notatet.

Af øvrige:

1 Erik (122): Beplantning i forlængelse af randbeplantningen øst for 132. Der står 2 træer. Haveudvalget opfordres til at overveje beplantningen til kommende havedage.

Ole (132): Haveudvalget har ingen kompetence til at foretage investeringer uden forudgående godkendelse af forslag med økonomi på generalforsamlingen.

Flemming (144): Bedet omkring hele parkeringspladsen har været til diskussion i haveudvalget flere gange - der er forskellige interesser. En renovering vil være omkostningskrævende, idet jordbundsforholdene skal forbedres inden beplantning.

Konklusion: Haveudvalget skal arbejde med forslag for området til næste generalforsamling

2 Birte (114): Almindelig vedligeholdelse bør være mulig, så længe at dette ikke har væsentlig økonomiske konsekvenser.

Jens (124): Vedligeholdelse mangler i det pågældende område.

Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. Medlemmerne overgik herefter til spisning og hyggeligt samvær.

Referent

Dirigent

Klaus Burchardt
Fangel

Henning